
 

 

Uchwała Nr XX/230/2016 
Sejmiku Województwa Opolskiego 

z dnia 27 wrze śnia 2016 r. 
 

 
w sprawie przyj ęcia „Apelu Sejmiku Województwa Opolskiego w sprawie  zwiększenia 
planu finansowego Opolskiego Oddziału Wojewódzkiego  Narodowego Funduszu 
Zdrowia, w szczególno ści w zakresie chirurgii naczyniowej” 
 

 

Na podstawie art. 18 pkt  20  ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie województwa 
(Dz. U. z 2016r. poz. 486) oraz § 20 ust. 1 Statutu Województwa Opolskiego (Dziennik 
Urzędowy Woj. Opolskiego z 2014 r., poz.2201), Sejmik Województwa Opolskiego uchwala, 
co następuje: 

§ 1 

 
Przyjmuje się treść „Apelu Sejmiku Województwa Opolskiego w sprawie zwiększenia planu 
finansowego Opolskiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia, w 
szczególności w zakresie chirurgii naczyniowej”, który stanowi załącznik do uchwały. 

 

§ 2 

Apel przekazuje się: 
1) Prezesowi Rady Ministrów; 
2) Ministrowi Zdrowia; 
3) Posłom i Senatorom z województwa opolskiego; 
4) Wojewodzie Opolskiemu; 
5) Konsultantowi Krajowemu w dziedzinie chirurgii naczyniowej; 
6) Konsultantowi Wojewódzkiemu w dziedzinie chirurgii naczyniowej 
7) Prezesowi Narodowego Funduszu Zdrowia 
8) Dyrektorowi Opolskiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia. 

 

§ 3 

 
Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Sejmiku Województwa Opolskiego. 

 

§ 4 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
Załącznik do uchwały Nr XX/230/2016 

Sejmiku Województwa Opolskiego 
z dnia 27 września 2016  r. 

 
Apel 

Sejmiku Województwa Opolskiego  

w sprawie zwi ększenia planu finansowego Opolskiego Oddziału Wojew ódzkiego 

Narodowego Funduszu Zdrowia, w szczególno ści w zakresie chirurgii naczyniowej  

 

Radni Województwa Opolskiego zwracają się do Pani Premier Beaty Szydło, Ministra 

Zdrowia Konstantego Radziwiłła oraz Prezesa NFZ Andrzeja Jacyny o podjęcie skutecznych 

działań mających na celu zapewnienie adekwatnego do potrzeb zdrowotnych poziomu 

finansowania świadczeń zdrowotnych w województwie opolskim ze szczególnym 

uwzględnieniem chirurgii naczyniowej. 

Permanentne niedofinansowanie systemu ochrony zdrowia skutkuje pogarszaniem 

dostępu do świadczeń zdrowotnych oraz stanowi ryzyko pogarszania stanu zdrowia 

mieszkańców regionu, który z uwagi na najszybciej postępujący proces starzenia wymaga 

adekwatnego poziomu finansowania ze środków publicznego płatnika, jakim w chwili obecnej 

jest Narodowy Fundusz Zdrowia. 

 Świadczenia zdrowotne w zakresie chirurgii naczyniowej udzielane są w 

Wojewódzkim Centrum Medycznym w Opolu – wielospecjalistycznym szpitalu, dla którego 

organem tworzącym jest samorząd województwa opolskiego oraz w szpitalu AHP 

posiadającym swój oddział w Nysie. Funkcjonowanie obu tych oddziałów w województwie 

opolskim w ciągu ostatnich 2 lat pozwoliło na zwiększenie dostępu do świadczeń tego 

zakresu dla mieszkańców naszego regionu, a poprzez to wpłynęło pozytywnie na stan 

zdrowia mieszkańców. Z uwagi na ograniczenia finansowe Narodowego Funduszu Zdrowia, 

świadczenia te nie uzyskały adekwatnego poziomu finansowania, co skutkuje roszczeniami 

AHP o zapłatę za wykonane w tym czasie świadczenia ponad poziom zawartych umów z 

NFZ. 

Równoległe funkcjonowanie dwóch podmiotów leczniczych udzielających świadczeń 

w zakresie chirurgii naczyniowej stanowi na chwilę obecną optymalne zabezpieczenie 

zdrowotne i zapewnia dobry dostęp  dla wszystkich mieszkańców województwa opolskiego w 

tym zakresie. 

W związku z powyższym Radni Województwa Opolskiego aby zapewnić 

bezpieczeństwo zdrowotne i równomierny dostęp do opieki medycznej wszystkich 

mieszkańców województwa, apelują o zwiększenie kontraktu na powyższe świadczenia 

przez Narodowy Fundusz Zdrowia w obu funkcjonujących na terenie województwa 

opolskiego oddziałów chirurgii naczyniowej. Rozwiązanie to zapewni dalsze funkcjonowanie 

obu palcówek medycznych, których działalność znalazła odzwierciedlenie w mapie potrzeb 

zdrowotnych dla województwa opolskiego. 



 

UZASADNIENIE 

 
 

Zgodnie z art. 18 pkt 20 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie 

województwa (Dz. U. z 2013r. poz. 596 z późn. zm.) do wyłącznej właściwości sejmiku 

województwa należy podejmowanie uchwał w innych sprawach zastrzeżonych ustawami  

i statutem województwa do kompetencji sejmiku województwa. Natomiast zgodnie z § 20  

ust. 1 Statutu Województwa Opolskiego (Dziennik Urzędowy Woj. Opolskiego z 2014r., 

poz.2201), Sejmik Województwa Opolskiego w sprawach ogólnospołecznych może 

uchwalać apele.  

 

Niedofinansowanie systemu ochrony zdrowia skutkuje pogarszaniem dostępu do 

świadczeń zdrowotnych oraz stanowi ryzyko pogarszania stanu zdrowia mieszkańców 

regionu, który z uwagi na najszybciej postępujący proces starzenia wymaga adekwatnego 

poziomu finansowania ze środków publicznego płatnika, jakim w chwili obecnej jest 

Narodowy Fundusz Zdrowia.  

Nakłady Narodowego Funduszu Zdrowia na leczenie w ramach chirurgii naczyniowej 

na mieszkańca województwa opolskiego są zdecydowanie zaniżone i wynoszą 10 zł., 

podczas gdy w województwie śląskim jest to kwota 12 zł., w dolnośląskim 16 zł a 

mazowieckim 19 zł.  

W związku z powyższym, mieszkańcy naszego regionu mają zdecydowanie gorszy 

dostęp do świadczeń zdrowotnych w tym zakresie. Może to wpływać na gorsze wyniki 

leczenia oraz skutkować występowaniem powikłań naczyniowych i częstszym 

podejmowaniem dramatycznych decyzji o amputacji kończyn.  

Zwiększenie planu finansowego Opolskiego Oddziału Wojewódzkiego NFZ to jedyna 

szansa na wyrównanie tych różnic w poziomie dostępności. 

 Ze względu na dużą zachorowalność na choroby układu krążenia w naszym 

województwie, funkcjonowanie dwóch podmiotów leczniczych udzielających świadczeń 

zdrowotnych w obszarze chirurgii naczyniowej należy uznać za konieczne i potrzebne dla 

bezpieczeństwa zdrowotnego mieszkańców województwa opolskiego. Fakt ten znalazł 

odzwierciedlenie w przyjętej przez Ministra Zdrowia Mapie Potrzeb Zdrowotnych dla 

województwa opolskiego. 

Z uwagi na powyższe oraz przedstawione w projekcie uchwały stanowisko podjęcie 

niniejszej uchwały należy uznać za zasadne.  


